

سبتمبر **2022** September



Basma Society for Culture and Arts

#### بســمـة للثقافــة والفنــون تُخــرِّج الدفعــة الأولــى لكــورس الدرامــا النفسية

عقدت الجمعيـة كـورس الدرامـا النفسـية بواقـع 15 جلسـة وحفـل ختامـي. حضـر الكـورس 80 طفـل (40 ولـد و 40 بنـت) موزعيـن علـى 8 مجموعـات. وتعاونـت الجمعيـة مـع 4 مؤسسـات محليـة شـريكة لاسـتضافة مجموعـات الاطفـال بواقـع مجموعتيـن لكل مؤسسة.

هــذا العمــل هــو جــزء مــن مشــروع "تعزيــز الرفاهيــة والإبــداع لأطفــال غــزة مــن خلال الدرامــا النفســية للدمــى المتحركــة وفنــون المســرح" بدعــم مــن الوكالــة الألمانيــة للتعــاون الدولــي **giz** وتمويل **وزارة الخارجية الألمانية**.

(( للمزيـد من التفاصيل الرابط ))

#### Basma for Culture and Arts held the first batch graduation of the Psychodrama Course

.BASMA held the Psychodrama Course of 15 sessions and the closing ceremony
The course was attended by 80 children (40 boys and 40 girls)
divided into 8 groups. In this section, BASMA cooperated with 4 local partner
.organizations to host children's groups, with two groups for each institution
This activity is a part of the project: "Promoting Gaza Children's Well-Being and
Creativity through Psychodrama of Marionette and Puppet", supported by the German
Agency of International Cooperation – giz and funded by the German Federal Foreign
Office

(( More details link ))















#### بسـمة للثقافـة والفنــون تدشـن احتفـالات ختاميــة للدفعـة الأولــى مــن كورس الدراما للأطفال .

احتفلـت الجمعيـة وبالتعـاون مـع المؤسسـات الشـريكة بتخريــج الدفعـة الأولــى ضمــن الفــوج الأول لكــورس الدرامــا النفســية. حضــر الحفــل اهالــي الأطفــال المشــاركين وممثلــي المؤسســات الشــريكة. كمــا وحضــرت الســيدة/ نــورة عاشـــور ممثلةً عن giz.

مــن الجديــر ذكــره, بــأن الأطفــال أنفســهم شــاركوا الحفــل بعــروض مســرحي مســتوحاه مــن التجــارب الحياتيــة لهــم. حيــث شــاركت كل مجموعــة بعــرض مســرحي نفــذه جميع أفراد المجموعة.

(( للمزيد من التفاصيل الرابط ))

## BASMA for Culture and Arts conducted closing ceremonies for the first batch of the children's drama course

,In cooperation with partner organizations, and attendance of Ms. Noura Ashour representing giz, BASMA celebrated the graduation of the first batch. It comes within the first cohort of the psychodrama course. The ceremony was attended by the children's parents and partner representatives. Worthwhile, the children themselves performed the theatrical plays that are inspired by their life experiences

(( More details link ))



#### BASMA for Culture and Arts inaugurates its new headquarters in the ancient Alwehidi House

In the presence of the Gaza mayor, the director general of Ministry of Tourism, the head of the General Union of Cultural Centers, dignitaries and activists, BASMA for Culture and Arts inaugurated its new headquarters in the two-story ancient Alwehidi house located in .the Gaza old city

This project supported by the Centre for Architectural Conservation (Riwag) from Ramallah and the Heritage Architecture Center (Iwan) from Gaza. It aims at conserving heritage and at helping BASMA to resume its projects from a new place that represent the precedent culture and heritage. Worthwhile, the action was funded by The International Alliance for the Protection of Heritage in Conflict Areas (ALIPH), Heritage Emergency Fund - UNESCO, The Palestine Investment Fund, The Jerusalem Fund for Culture and Social Development, and The Samiya Assad Halabi Foundation. It is noteworthy that the has lost its headquarters Al-Shorouk Tower, which was bombed and .destroyed during the May 2021 war

### بســمة للثقافــة والفنــون تفتتــح مقرهــا الجديــد فــي منـــزل الوحيدي الأثري

بحضــور رئيــس بلديــة غــزة ومديــر عــام وزارة الســياحة ورئيــس اتحــاد المراكــز الثقافيــة وعـدد مــن الأعيــان والنشـطاء، افتتحــت جمعيــة بســمة للثقافــة والفنــون مقرهــا الجديــد فــي بيـــت الوحيــدي الأثــري فــي البلــدة القديمــة فــي مدينــة غــزة. وهــو مبنــى تاريخــي مؤلــف مـن طابقــن.

> للمزيـد من التفاصيل الرابط More details link







# BASMA for Culture and Arts joined the training "Safe Spaces for Children" organized by giz

The BASMA psychological support team participated in the 3-day training course held by the

#### **German Agency for International**

Cooperation - giz in Gaza City, under the title "Safe Spaces for Children". The training was attended by 8 facilitators (5 males, 3 females) representing the BASMA technical team as of psychodrama

.project

The team then, received 21 training hours focused on the following topics: safe space - conditions of safe space - how to provide a safe space - child rights - growth and its stages - strategies for dealing with children - the facilitator and how to utilize activities by protection - communication skills - SEL theory. In addition, the team conducted, by simulation, psychodrama and dealing with children sessions. The training was planned and conducted by the **German Agency for International Cooperation - giz** 

بســمة للثقافــة والفنــون تشــارك فــي دورة تدريبيــة "المســاحات الآمـنة للأطفال"

شــارك فريــق الدعــم النفســي فــي دورة تدريبيــة تعقدهــا الوكالــة الألمانيــة للتعــاون الدولــي فــي الألمانيــة للتعــاون الدولــي مــدار 3 أيــام وتحــت عنـــوان "المســاحات الآمنــة للأطفــال". حضـر التدريــب 5 ميســرين 3 ميســرين 3 ميســرات يمثلــون الفريــق الفنــي لأحــد مشــاريع الجمعيــة فــي مجــال الدرامــا النفسية.

تلقــى الفريــق 21 ســاعة تدريبيــة تمحــورت حــول الموضوعــات التاليــة: المســاحة الآمنــة - شــروط المســاحة الآمنــة - كيفيــة توفيــر المســاحة الآمنــة - حقــوق الطفــل - النمــو ومراحلــه - اســتراتيجيات التعامــل مــع الأطفــال - المنشــط وكيفيــة توظيــف الأنشــطة بالحمايــة - مهــارات الاتصــال والتواصــل - نظريــة SEL. بالاضافــة الــى عمــل محــاكاة لجلســات الدرامــا النفســية والتعامل مع الأطفال.

التدريــب مــن إعــداد وتنفيــذ ال<mark>وكالــة</mark> الألمانيــة للتعاون الدولى giz.